
Sundheds- og Ældreudvalget

Til: Sundhedsministeren

Dato: 7. maj 2019

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Spørgsmål 857

Medicinrådet efterlever i mange sager ikke fagudvalgenes vurdering af klinisk merværdi

og anbefalinger om ibrugtagning som standardbehandling. En gennemgang af samtlige

sager i Medicinrådet for 2017 og 2018 om nye lægemidler og nye indikationer viser, at i 8

ud af de 39 sager (dvs. næsten 20 pct. af sagerne), har rådet i første omgang valgt at

underkende det enkelte fagudvalgs anbefaling om klinisk merværdi og/eller anbefaling

om standardbehandling. Hvad er ministerens holdning til det? Vurderer ministeren ikke,

at en underkendelse af fagekspertisen i ca. 20 pct. af sagerne er problematisk?

Svar bedes sendt elektronisk til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Liselott Blixt
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